
 

 

 

 

 

 

 

 

Hvad er foreningens formål med dette foretræde for fødevareudvalget? 
 

 

 

 

Limfjordsfiskernes østersforening ønsker, at fødevareudvalget går ind og tager aktiv 

stilling til, om man ønsker et skånsomt østersfiskeri i Limfjorden med mindre fartøjer, 

eller dette skal afvikles i indeværende år. Hvis ikke man fra politisk side sikre, at 

Nissum bredning igen bliver tilgængelig for østersfiskeri vil konsekvensenden være, et 

større antal tvangsauktioner af mindre fartøjer i Limfjorden, og deraf følgende lukning 

af landingspladser/havne og arbejdspladser mv.  

 

Vores medlemmers fiskerrettigheder er gennem de seneste 2 år uden fiskeri i Nissum 

bredning faldet så kraftigt i værdi, at de nu anses af pengeinstitutter for stort set 

værdiløse. Dette vil medføre, at flere vil blive stillet overfor krav om indfrielse af pant, 

eller vil bliver tvunget til at sælge.   

  

Hvordan kan man sikre en fremtid for østersfiskeriet i Limfjorden?  

Dette kræver at man fra politisk side sikre adgang til fiskeri i Nissum bredning hvert år. 

Vi mener, at der skal være sikkerhed for et moniteringsfiskeri i Nissum bredning på 200 

tons hvert år. Dette skal danne grundlag for en mere sikker viden om den faktiske 

bestand, og kan danne grundlag for fastsættelse af en eventuel større kvote til næste 

sæson. Dette vil være fuldt forsvarligt og bæredygtigt, da der altid vil være en stor 

bestand af østers uden for det fiskbare område, som vil kunne opretholde og udvide 

bestanden. Et fiskeri på 200 tons vil indebære, at bestanden kan vurderes meget mere 

nøjagtigt end tilfældet er i dag, derved vil man sikre, at erhvervet ikke som nu 

nedlægges på grund af en usikker bestandsvurdering. En sikkerhed for adgang til 

fiskeområderne og en minimums mængde vil skabe tro på, at der også i fremtiden er 

politisk vilje til, at sikre plads til de helt små fartøjer i Limfjorden.      
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